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Tárgy: A motocross pálya használati, üzemeltetési megállapodásának 
kezdeményezése 

Előterjesztő Tóth Zoltán polgármester 

Előterjesztés szakmai előkészítője Gaál Ágnes jegyző 

Az előterjesztés elfogadásához szükséges szavazati arány: minősített többség név szerinti szavazással 

Tisztelt Képviselő-testület! 

Legutóbb 2024. augusztusi ülésén foglalkozott Képviselő-testületünk a motocross pálya használati, 
üzemeltetési megállapodásának kezdeményezésével. 

Akkor ifj. Rozgics Zoltán megkeresései alapján tárgyalta és hozott döntést Képviselő-testületünk. 

Ezek a megkeresések rendre a következők voltak 

2024. január 12-én az alábbi kérést fogalmazták meg Önkormányzatunk felé: 

„A 2023-as év végén tapasztaltuk, hogy befejeződtek a munkálatok az Új-Ház Centrum 
mögötti területen, ahol hivatalos üzemeltető nélkül, de megtalálható egy motokrossz pálya. 
Hosszas mérlegelés utàn, a néhány főből álló, többségében tököli motorosok, arra az 
elhatározásra jutottunk, hogy önkormányzati engedéllyel, szabályozott környezetben, 
szeretnénk üzemeltetni a pályát. 
Amennyiben ennek a megvalósítása lehetséges, úgy szeretnénk kérni egy személyes 
egyeztetést, hogy mi az ami elvárt lenne az önkormányzat részéről.” 

2024. január 17-én kelt válaszunkban arról tájékoztattuk a kérelmezőt, hogy a területek 
hasznosítására folynak az előkészületek, melyek a motorozásra, a védett virágokra és az ipari 
célra használható területekre is vonatkoznak. A kérés magánszemélyként nem láttuk 
teljesíthetőnek, egy esetleges egyesületi „típusú” együttműködés későbbi lehetőségét vizsgáljuk. 

Az észrevételeinkre válaszként az alábbi e-mail érkezett: 

„2024. febr. 19. dátummal, 16:04 időpontban Zoltán Rozgics… írta: 

Tisztelt Hoffman Pál polgármester Úr,  
Köszönöm megtisztelő és előremutató válaszát.  
A felmerült területen kizárólagosan a motokrossz pálya nyomvonalán és mint Egyesület 
kívánnánk együttműködni a Polgármesteri Hivatallal. 

Az egyesülethez szükséges alap követelményeknek megfelelnék, ennek alapítását anyagilag 
is vállaljuk, azonban ezt az anyagi terhet csak abban az esetben szeretnénk vállalni és 
indítani az egyesület alapításával kapcsolatos procedúrát, amennyiben ezt követően 
tudunk egy hivatalos 'bérleti szerződést' vagy egyéb javasolt hivatalos dokumentumot és a 
szabályok szerint üzemeltetni az említett területet. 

(Mellékesen szeretném jelezni, bár lehet jogilag ez nem kikötés, de jómagam Aranykalász 
képesítése folyamatban, így mivel 1 hektárnál nagyobb földterületről van szó, ez sem 
lehetne kizáró ok)” 

Tököl Város Képviselő-testülete 2023. április 27-én tárgyalta meg és értett egyet a BAU-URB Tervező és 
Tanácsadó Kft. által készített Tököl Integrált településfejlesztési stratégia módosítása Véglegesített 
dokumentációjában foglaltakkal. Az akkor elfogadott dokumentáció alapján az Állami Főépítész kiadta 
a Tököl – ITS módosítása – támogató záró véleményét. Így az ITS módosítást a 125/2023.(IX.28) számú 
képviselő-testületi határozattal elfogadtuk.  

Az ITS módosítás lényege az alábbiak szerint összegezhető: 

„Tököl hatályos Integrált Településfejlesztési Stratégiájának (ITS) módosítása. A hatályos 
ITS módosítása azért szükséges, mert a terv nem foglalkozott körültekintően a 
közigazgatási területen található Csépi úti volt hulladék lerakóhely távlati hasznosításával, 
viszont az önkormányzat a tulajdonában lévő területet (hrsz:0107/1; 0109/3;) - a 
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rekultiválást követően - a jövőt illetően hasznosítani szeretné. A hatályos ITS azon fejezetei 
kerülnek csak módosításra, amelyek érintik a volt hulladéklerakó területét. … 

Tököl Város Önkormányzata a Helyi gazdaságfejlesztési eszközöket az alábbiakkal kívánja 
bővíteni – Energia szektor fejlesztése, az energiaellátás területén jellemző függőség 
megszüntetése a megújuló energiaforrások felhasználásával… 

A rekultivációhoz szükséges támogatást az önkormányzat 2022-ben a TOP_PLUSZ -
1.2.1_21-PT1 „Élhető települések” című pályázaton elnyerte. 

A rekultiváció célja a felhagyott hulladéklerakó megfelelő fedőréteggel történő lezárása, 
tájba illesztése, ezzel elősegítve a felszín alatti közeg és a környezet védelmét. A 
felügyelőség együtemű rekultivációt engedélyezett. A hulladéklerakó felszín alatti vizekre 
és földtani közegre gyakorolt hatásának ellenőrzésére 3 db talajvíz megfigyelő kút létesül. 
Az utógondozási időszakot a környezetvédelmi hatóság 20 évben állapította meg…. 
Tervezett fejlesztések, projektelemek: 

-a volt hulladéklerakó rekultivációja, tájba illesztése 
o Előkészítés 

- DINPI-vel egyeztetve a védett növények védelme, esetleges áttelepítése 
- vízjogi engedély a monitoring kutakra 

o Rekultiváció, tájbaillesztés 
- tereprendezés, felszín-alakítás – hulladék áthalmozása, feltöltés, rézsűk, árkok 
kialakítása 
- felső záró réteg, kiegyenlítő réteg kiépítése 
- fásítás, cserjésítés, füvesítés 
- 3 db talajvíz megfigyelő kút létesítése 

o Nyilvánosság bevonása, szemléletformálás 
-sajtóközlemény, projekttábla kihelyezés, projektzáró, szemléletformálási anyagok 

- a rekultivált hulladéklerakó utógondozása 
- 20 évig tartó monitoring tevékenység, évente kötelező összefoglaló jelentés, 
adatszolgáltatás 
- évi kétszeri kaszálás az invazív fajok visszaszorítása érdekében 

- területhasználat feltételeinek megteremtése megújuló energiafelhasználás célját 
szolgáló terület számára, jogi környezet megteremtése 

- Településtervek módosítása 
- a megújuló energiaforrás hasznosítását szolgáló műtárgy megvalósítása 

- tervek elkészítése 
- engedélyek beszerzése 
- kivitelezés 

A projektelemek megvalósítására helyi gazdasági fedezet nem áll rendelkezésre, a helyi 
gazdasági fedezet pótlására állami, vagy pályázati források bevonása szükséges…” 

A fent idézett döntésből is látszik, hogy a területre – itt a 0109/3. hrsz-ú ingatlanról van szó – a jelenleg 
hatályos elképzelések nem sportolási célú terület felhasználást terveznek. A „volt hulladéklerakó 
rekultivációja, tájba illesztése” elnevezésű projekt elem már megvalósult, átléptünk 2024 januárjában 
az utógondozási időszakba. A településrendezési tervek módosítása zajlik, de annak várható 
befejezéséről még pontos dátumot nem ismerünk. 

Ennek tükrében a Képviselő-testület 78/2024. (VIII.15.) számú képviselő-testületi határozatával 
felkérte  

a) a települési tervek módosításával megbízott a BAU-URB Tervező és Tanácsadó Kft-t vizsgálja 
meg a benyújtott kérelmet és készítse el tervezői javaslatait. 

b) amig a teljes területre vonatkozó komplex hasznosítási javaslatok nem születnek meg 
részigényekre vonatkozó hosszútávú döntéseket nem kíván hozni. 

A fenti döntésről az érintetteket 2024. augusztus 21. napján tájékoztattuk. 

2024. október 16-án érkezett meg Dr. Bakó Gábor INTERSPECT Kft. mérnök iroda ügyvezetője alábbi 
megkeresése: 

„Tisztelt Polgármester Úr, 

 A település természetmegőrzési szempontból legjelentősebb élőhelyfoltjai kapcsán szeretnénk 
felvenni Önökkel a kapcsolatot. A volt nem hivatalos crospálya környezetében terül el az a 17 
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hektáros terület, amely a Csepel-sziget középső, homokbuckás, árvalányhajas őshonos 
vegetációjának utolsó hírmondója, illetve számos védett faj fennmaradási bázisa. 

Ezzel kapcsolatban készítettünk egy tanulmányt, és szeretnénk felvenni Önökkel a kapcsolatot a 
terület megőrzése érdekében. 

A tanulmány itt érhető el: https://www.interspect.hu/NRMH/html/tokol.html 

A kivételes fajgazdagság a Tököl külterület 0109/3; 0106; 0107/1 hrsz, illetve a 0108; 0127/3-8; 
0127/17-23; 0112; 0113/7; 0111/2; 0113/1 hrsz, QDJ66822 és QWQ68222 blokkazonosítójú 
területeket érinti, 2024-es adatok alapján agrártámogatással nem támogatható, de nem Natura 
2000 területek, nem minősülnek erdőterületnek, védelmet jelenleg nem élveznek.” 

A hivatkozott tanulmányt mellékelem. 

2024. november 13-án újabb használati kérelem érkezett Tádics Attila alábbi kérelme: 

„Tisztel Polgármester Úr, Tisztelt Képviselő-testület!  

Örömmel közlöm, hogy a Tököli Motocross és Enduro Sport Egyesület megalakult. A Budapest 
Környéki Törvényszék 13-02-0008613 szám alatt nyilvántartásba vette 2024.július 5.-én. Ezúton 
szeretném megköszönni a Tököl névhasználati engedély megadását. 

Azzal a kéréssel fordulunk Önökhöz, hogy Csépi úton lévő Új-Ház Centrum tüzép telephely mögötti 
területen található - mostanában nem használt - motocross pályát az egyesületünk szeretné, az 
Önkormányzattal szerződést kötve, hosszútávon bérelni, használni, üzemeltetni, és a környezetét 
rendben tartani. Természetesen addig, amíg a területet egyébb dologra nem hasznosítják. 

 Az egyesület tagjai között aktív, versenyző van (Tádics Dániel) aki EB. és VB. szinten versenyez. 
Magyarországon Enduro és Endurocross bajnokságon jelen pillanatban első helyen áll és vezeti az 
abszolút bajnokságot is. Ő és a többi tag edzésére szeretnénk használni a pályát. 

Amennyiben ennek a megvalósítása lehetséges, úgy szeretnénk kérni egy személyes egyeztetést.” 

Végül 2025. február 13-án az Egyesület képviseletében Döme Imre elnök az alábbi megkeresését küldte 
meg számunkra: 

„Tisztelt Önkormányzat! 

A Motocross pálya területével kapcsolatban keresem önöket. Eötvös Miklós által bizonyára 
értesültek róla, hogy volt egy találkozó és megbeszélés a crosspálya területén, ahol Dr. Bakó Gábor 
is részt vett. Korábban ő már írt egy tanulmányt arról a területről, ahol a crosspálya is található, 
amelyben az ott lévő védett növényeket és állatokat említi. A találkozónk célja, ahol Dr. Bakó Gábor, 
mint tanácsadó vett részt az volt, hogy valamilyen formában ezen a területen lévő védett növények 
és állatok” megmaradjanak az utókornak” és hogy a crosspálya is tudjon működni megfelelő keretek 
között. Abban egyetértettünk, hogy a jelenlegi helyzet a legrosszabb, úgy a növényekre, állatokra és 
a cross motorozásra nézve is. Mivel jelenleg is motoroznak ezen a területen csak nem szervezett 
körülmények között, így nem csak a kijelölt nyomvonalat használják, hanem az egész területet, ahol 
a védett növények is megtalálhatóak. Ezért is jutott arra a véleményre Dr. Bakó Gábor, hogy szerinte 
működhetne a motorozás, a növények és az állatok védelmével együtt, bizonyos kompromisszumok 
meghozatalával és betartásával. Mint például a fő motocross nyompálya vonalát használjuk, és 
bizonyos területeket elkerítünk. Viszont ennek érdekében be kell adni egy kérvényt a 
Természetvédelmi hatóságok felé, amelyet a Tököli Motocross & Enduro Sportegyesület ad be.  

Viszont mielőtt ezt a lépést megtesszük, szeretnénk tudni, hogy mi az álláspontja a Tököli 
Önkormányzatnak ezzel a területtel kapcsolatban! Többek között, ha sikerül valamilyen formában 
kompromisszumot kötni a Természetvédelmi hatósággal és engedélyt kapunk a crosspálya 
működésére tőlük, akkor továbbra is fenn ál a kérdés, hogy önök mennyi időre adnák ki a területet 
motorozás céljára, illetve ennek lenne e valamilyen éves szimbólikus bérleti díja? 

Mielőbbi válaszukat várjuk, mert ennek tudatában adjuk be a kérvényt a Természetvédelmi 
Hatóságok felé.” 

Tisztelt Képviselő-testület! 

Tekintettel arra, hogy a 2024. augusztusi ülésen ismertetettekhez képest változás nem történt az alábbi 
határozati javaslat elfogadását kezdeményezem: 

.../2025. (...) számú képviselő-testületi határozat 

Tököl Város Képviselő-testülete fenntartja a 78/2024. (VIII.15.) számú képviselő-testületi határozata 
szerinti álláspontját, miszerint „amíg a teljes területre vonatkozó komplex hasznosítási javaslatok nem 
születnek meg részigényekre vonatkozó hosszútávú döntéseket nem kíván hozni”. 

Határidő: folyamatos       Felelős: polgármester 

https://www.interspect.hu/NRMH/html/tokol.html























































